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PROGRAMME RUNDOWN
活動程序

1.00pm – 1.25pm Opening Ceremony
開幕典禮

Guest of Honour: 
The Honourable Paul CHAN Mo-po, GBM, GBS, MH, JP
Financial Secretary of the Government of the Hong Kong Special Administrative Region

主禮嘉賓：
香港特別行政區政府財政司司長陳茂波先生, 大紫荊勳賢, GBS, MH, JP

1.25pm – 1.50pm Rickshaw Teams Costume Parade
人力車隊伍服飾巡禮

2.00pm – 3.10pm Rickshaw Race and ACCA Chairman Tertiary Cup Competition
人力車大賽及 ACCA會長大專盃比賽

3.15pm – 3.25pm Stage Performance: Happy Go Lucky
舞台表演：樂也融融樂隊

3.25pm – 3.50pm Rickshaw Race Prize Presentation Ceremony
人力車比賽頒獎典禮

4.00pm End of Event
全日活動完畢



GUEST OF HONOUR
主禮嘉賓

CHAIRMAN’S MESSAGE
會長獻辭

Stanley Ho
何家輝先生

Chairman of ACCA Hong Kong
ACCA香港分會會長

The Honourable Paul CHAN Mo-po  GBM, GBS, MH, JP 

陳茂波先生  大紫荊勳賢 , GBS, MH, JP

Financial Secretary of the Government of the Hong Kong Special Administrative Region 
香港特別行政區政府財政司司長 

On behalf of ACCA (Association of Chartered Certified Accountants) 
Hong Kong, I warmly welcome you all to the 2025 ACCA Community 
Day.

This year’s theme, ‘75 Years in Hong Kong: A relay of love 

for a better future,’ celebrates the 75th anniversary of ACCA 

Hong Kong. Throughout these years, we have consistently 

promoted industry development, nurtured professional talents, 

and supported various sectors of society, particularly the 

underprivileged groups.

The ACCA Community Day is one of our flagship events that 

combines professional expertise with community service. 

Since its inception in 1997 founded by the ACCA Charitable 

Foundation Limited, we have raised over HK$24 million in 

donations to support local community and underprivileged 

groups, demonstrating the accounting profession's commitment 

to social responsibility. This year's proceeds will benefit three 

organisations: (1) Evangelical Free Church of China - Lok Yan 

Learning Centre, (2) Healthy Hong Kong Limited, and (3) Hong 

Kong New Arrivals Services Foundation Limited, supporting their 

charitable initiatives.

We are deeply honoured to have Hong Kong SAR Government’s 
Financial Secretary Mr Paul Chan Mo-po as our officiating guest 
again this year. Mr Chan, who served as ACCA Hong Kong's 
Chairman in 1997, founded the ACCA Community Day and 
initiated the ‘Rickshaw Race’. This unique event encourages 
accounting professionals to step out of their offices, engage 
in physical activity, and raise funds while demonstrating our 
profession's dedication to the community.

As the world's leading accounting professional organisation 
with over 252,500 members globally, we leverage Hong 
Kong's position as an international financial centre to provide 
our members with professional training, global perspectives, 
and career advancement opportunities. ACCA Hong Kong will 
continue to explore emerging areas such as sustainability, artificial 

TBC



CHAIRMAN’S MESSAGE
會長獻辭

intelligence (AI) and talent development, supporting our members 
in adapting and thriving in this rapidly evolving market.

In this 21st century where AI plays a key role, I consulted AI 
on ‘How to make a rickshaw go faster’. The insights include 
weight reduction, wheel optimisation, strategic route selection, 
and aerodynamic improvements. For participants, the advice 
encompasses physical conditioning, appropriate attire, proper 
running form, and adequate rest and nutrition. I hope these tips 
help you to think ahead and achieve good results.

Finally, on behalf of ACCA, I extend our sincere gratitude to all 
sponsors, as well as advertising sponsors, rickshaw teams and all 
donors. Your generosity is crucial in making our event possible. 
Together, let’s continue the relay of love and support within our 
community, promoting the spirit of love and care in Hong Kong, 
and contributing to the advancement of our profession and our 
society.

本人謹代表 ACCA（特許公認會計師公會）香港分會，歡迎各位參與

2025年度 ACCA公益關愛日。

今年的主題是「紮根香港75載 愛心接力建未來」。顧名思義，2025

年是 ACCA香港分會成立75周年的大日子，彰顯了我們一直積極推動

行業發展、培育業界精英、關愛本地社區、扶掖弱勢社群。

公益關愛日是 ACCA 的旗艦活動，結合行業專業和關愛社會兩大元

素。自 1997年由 ACCA慈善基金會有限公司創辦以來，已經籌集超過

2400萬港元善款，用於資助弱勢社群，彰顯了會計界的社會責任與擔

當。今年，我們會將籌集的善款，捐贈予以下三家受惠機構：（1）中

國基督教播道會 - 樂恩成長中心，（2）快樂港仁，及（3）香港新來港

人士服務基金。我們深信，這些善款將助力其慈善項目，帶來實質性

的幫助。

在此，ACCA非常榮幸能再次邀請香港特區政府財政司司長陳茂波先生

擔任本年度 ACCA公益關愛日的主禮嘉賓。陳司長不僅於 1997年擔任

ACCA香港分會會長，更是 ACCA公益關愛日活動的創辦人，發起舉辦

「人力車大賽」，讓一眾會計界的同事走出辦公室，一起做運動，一起

籌款，以實際行動體現會計專業對社會責任的承擔。

作為引領全球的會計專業組織，擁有超過 252,500名會員的龐大網

絡，我們將充分利用香港的國際金融中心地位，為會員提供專業培訓、

國際視野以及事業發展機遇。同時，ACCA香港分會將繼續推動可持續

發展項目，提升會員的人工智慧技能，以及深化人才培訓體系，確保我

們的會員在瞬息萬變的市場環境中保持領先地位。

21世紀無疑是人工智慧主導的時代。我亦特別問人工智能「如何可以

讓人力車跑得更快」，得到的建議包括：減輕重量、改善車輪、選擇

路線、優化空氣動力，而人力車夫方面，便要：加強體能訓練、穿著

輕便透氣的衣物、保持良好的跑步姿勢及充分休息和營養補充。希望可

以給大家一些貼士，幫助各位 Think Ahead以爭取好成績。

最後，我代表 ACCA多謝各位贊助商鼎力支持，以及廣告贊助商、人

力車參賽隊伍和所有捐款人，你們的慷慨解囊對我們的活動至關重要。

讓我們共同延續愛心接力，推動香港的關愛精神，為業界和社會作出更

多貢獻！



CORPORATE INFORMATION OF SPONSORS
各贊助機構簡介

CORPORATE SPONSORS 主要贊助機構

Chartwell Capital is a Hong Kong-based asset management company. 
Founded in 2007, the company invests in listed equity and fixed income in the 
Asia Pacific region. 

大正資本於2007年成立，是一家香港的資產管理公司，我們的基金主要投資於亞太區

的上市證券及固定收益組合。

About FWD Group
FWD Group is a pan-Asian life and health insurance business with more than 
12 million customers across 10 markets, including some of the fastest-growing 
insurance markets in the world. The company was established in 2013 and is 
focused on changing the way people feel about insurance. FWD’s customer-
led and digitally enabled approach aims to deliver innovative propositions, 
easy-to-understand products and a simpler insurance experience.

For more information, please visit www.fwd.com

關於富衛集團 
富衛集團為泛亞洲人壽及健康保險公司，業務遍及亞洲十個市場，當中包括部分全球

發展最迅速的保險市場，為超過一千二百萬名客戶提供服務。富衛於2013年成立，專

注為大眾創造保險新體驗。富衛秉持以客為先的方針，利用數碼科技，致力為客戶帶

來創新定位、簡單易明的產品和簡單的保險體驗。

如欲了解更多資訊，請瀏覽 www.fwd.com

Chartwell Capital Limited
大正資本有限公司

FWD Group
富衛集團



CORPORATE INFORMATION OF SPONSORS
各贊助機構簡介

CORPORATE SPONSORS 主要贊助機構

HK Asia Network Security Technology Limited (HKANST):   As a value-added 
distributor, our company is dedicated to delivering cutting-edge Enterprise ICT 
products and innovative technology solutions. Our focus spans across various 
critical domains including cybersecurity, cloud computing, artificial intelligence, 
smart city solutions, and digital infrastructure. At HKANST, with our partners, 
we are committed to empowering businesses with the latest advancements 
in technology to drive growth and enhance security in an ever evolving digital 
landscape.

港亞科技（HKANST）。作為領先的科技領域分銷商，我們致力於提供尖端的企業 ICT 

產品和創新技術解決方案。我們的重點涵蓋各個關鍵領域，包括網路安全、雲計算、

人工智慧、智慧城市解決方案和數位基礎設施。港亞科技與合作夥伴一起，致力於為

企業提供最新的技術進步，以在不斷發展的數位環境中推動增長並增強安全性。

Tencent Charity Foundation (hereafter “Tencent Foundation”) was founded 
in 2007 as the first charitable foundation in China initiated by an internet 
enterprise. Tencent has pledged to donate a certain proportion of its profits 
annually to the foundation. In 2022, Tencent Foundation expanded its 
development in Hong Kong, supporting the local communities during the 
pandemic, promoting the “99 Giving Day” (known as “Giving for Good” Festival 
now) and collaborating with local charitable organisations to advocate internet 
philanthropy in the city.

中國第一家由互聯網騰訊公益慈善基金會（簡稱「騰訊基金會」）成立於 2007年企業

發起的公益基金會，騰訊公司承諾每年按照利潤一定比例捐贈。2022年，騰訊基金

會在香港擴大發展，支援香港抗疫、發起「99 公益日」（現稱「久久公益節」），並通

過創新資助的方式和眾多香港本土的慈善機構一起推動互聯網公益。騰訊基金會致力

於推動互聯網與公益慈善事業的深度融合與發展，通過科技和平台連結慈善組織、公

眾、政府、企業和媒體等，用科技驅動公益模式創新，希望讓每一個微小的善行更有

力量。

HK Asia Network Security 
Technology Limited (HKANST) 

港亞科技

Tencent Charity Foundation
騰訊公益慈善基金會



CORPORATE INFORMATION OF SPONSORS
各贊助機構簡介

CORPORATE SPONSORS 主要贊助機構

Founded in 1996, Venustech is the leading provider of network security 
products, trusted security management platforms, specialized security services 
and solutions. Venustech has dedicated itself to providing competitive 
proprietary products and best practice services, helping its customers 
fully promote the security capability and productive efficiency of their IT 
infrastructures. Trusted by its valued customers, Venustech has provided 
security equipment and solutions for over 30,000 users worldwide, including 
more than 30 firms of the fortune global 500, over 80% of Chinese banking 
institutions and over 60% of China's large state-owned enterprises, as well as 
all Chinese telecom carriers.

啟明星辰資訊技術集團股份有限公司成立於 1996年，是網路安全產業中主力經典產業

板塊的龍頭企業，是新興前沿產業板塊的引領企業，是可持續健康業務模式和健康產

業生態的支柱企業。啟明星辰深受客戶信賴，已為全球30,000多家企業提供安全設備

和解決方案，其中包括30多家財富世界500強公司、超過80%的中國銀行機構和超

過60%的中國大型國有企業，以及所有中國的電信運營商。

VenusTech
啟明星辰



We are ACCA (the Association of Chartered Certified Accountants), a globally 
recognised professional accountancy body providing qualifications and advancing 
standards in accountancy worldwide.

Founded in 1904 to widen access to the accountancy profession, we’ve long 
championed inclusion and today proudly support a diverse community of over 
252,500 members and 526,000 future members in 180 countries. 

ACCA now has over 29,000 members and 125,000 future members in China, with 
representative offices and contact points in 11 cities including Beijing, Shanghai, 
Guangzhou, Shenzhen, Chengdu, Shenyang, Qingdao, Wuhan, Changsha, Hong 
Kong SAR and Macau SAR.

Our forward-looking qualifications, continuous learning and insights are respected 
and valued by employers in every sector. They equip individuals with the business 
and finance expertise and ethical judgment to create, protect, and report the 
sustainable value delivered by organisations and economies.

Guided by our purpose and values, our vision is to develop the accountancy 
profession the world needs. Partnering with policymakers, standard setters, the 
donor community, educators and other accountancy bodies, we’re strengthening 
and building a profession that drives a sustainable future for all.

ACCA全稱特許公認會計師公會，是備受全球認可的專業會計師組織。ACCA為世界各地的

財會行業提供專業資格認證，並在全球推進行業標準的發展。

自 1904年成立以來，ACCA一直為有志投身財會領域的人士創造機遇，秉持多元包容的原

則，在全球 180個國家及地區擁有252,500名會員與526,000名未來會員。

在中國，ACCA擁有29,000名會員及 125,000名未來會員，並在北京、上海、廣州、深

圳、成都、瀋陽、青島、武漢、長沙、香港特別行政區和澳門特別行政區 11個城市設有代

表處或聯絡點。

ACCA具有前瞻性資格認可、持續學習的精神、以及獨到商業見解，備受各行各業的尊重

與重視，更為個人提供商業與金融專業知識和道德標準，以創造、保護和匯報由組織和經

濟體所秉承的可持續價值。

我們堅守 ACCA的宗旨及使命，推動財會行業發展以迎合世界所需，並透過與政府、準則

制定機關、慈善團體、教育機構和其他會計組織通力合作，致力強化財會行業，建設可持

續未來。

ABOUT ACCA
關於 ACCA

More information is here: 
更多關於 ACCA的資訊，請瀏覽 :

180
COUNTRIES國家

252,500
MEMBERS會員 

526,000 
FUTURE MEMBERS
未來會員

 WeChat
ID: ACCA_China 

https://www.accaglobal.com/hk/en/about-us/our-purpose-and-values.html
https://www.accaglobal.com/hk/en/about-us/our-purpose-and-values.html
http://accaglobal.com/hk
http://www.facebook.com/ACCA.HongKong
http://www.instagram.com/acca_hk
http://www.linkedin.com/showcase/acca-hong-kong


1  ACCA x HKU Business School: ESG Dialogue Exchange and Panel 
Discussion - The Role of Sustainability in Accounting and Finance: 
Driving Sustainable Business Practices

 ACCA x 香港大學商學院交流及小組討論可永續發展在會計與金融中的作
用：推動 ESG商業實踐。

2  Mr Christopher Hui, GBS, JP, Secretary for Financial Services and 
the Treasury, officiating at the AC Fun Run 2024 jointly organised 
by ACCA, the Hong Kong Institute of Certified Public Accountants 
(HKICPA) and the Society of Chinese Accountants and Auditors 
(SCAA)

 財經事務及庫務局局長許正宇先生，GBS，JP為 ACCA、香港會計師公會
及香港華人會計師公會合辦的會計繽紛跑2024擔任主禮嘉賓。

3  Ms Agnes Chan, Chairman of the Hong Kong General Chamber of 
Commerce officiating at the ACCA Hong Kong Annual Conference 
2024. 

 總商會主席陳瑞娟女士為 ACCA香港分會週年研討會2024擔任主禮嘉賓。 

4  ACCA Hong Kong hosted a cocktail reception with the British 
Consulate to understand more young members’ needs.

 ACCA香港分會與英國領事館聯合舉辦雞尾酒會，以了解年輕會員的需求。

1 2
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5  ACCA and CA ANZ jointly hosted a panel to discuss the 
Attractiveness of the Profession.

 ACCA 和 CA ANZ 共同主辦了會計職業的吸引力研討會。

6  The ACCA GBA CFO Summit 2024 was successfully held in Hong 
Kong, bringing together nearly 200 industry leaders from across 
the region to explore the theme ‘Bay Area Synergy: Navigating 
Global Trade Opportunities and Challenges’.

 2024年粵港澳大灣區財務高峰會以「融合灣區 應對全球貿易機遇與挑戰」
為主題，並取得了巨大成功。

7  Newly-elected Committee members of ACCA Hong Kong 
celebrated at the ACCA Hong Kong Annual Dinner in September 
2024.

 ACCA香港分會理事會委員一起慶祝新一屆理事會之成立。

ACCA HONG KONG 2024 HIGHLIGHTS
焦點活動



ACCA HONG KONG 2024 HIGHLIGHTS
焦點活動

8  ACCA Hong Kong hosted a milestone celebration to recognise our 
newly qualified members and members anniversaries, as well as the 
future members who excelled in their ACCA exams.

 ACCA香港分會舉辦了一場具有意義的慶祝活動，以表彰我們新的會員和資深
會員，以及在 ACCA考試中取得優異成績的學員。

9  ACCA hosted a Professional Roundtable on 26 November, focusing 
on the crucial role of professional services in enhancing Hong Kong's 
stature as an international financial hub. 

 ACCA於 11月26日舉辦專業圓桌會議，重點在於提升香港作為國際金融中心地
位的關鍵角色。

10  Jointly organised by ACCA, CFA Institute and the Centre for Family 
Office of the Chinese University of Hong Kong, the seminar provide 
valuable insights and information about career prospects and the skills 
you need to excel in family office field. 

 ACCA、CFA和香港中文大學家族辦公室中心聯合舉辦研討會，提供有關職業前
景以及家族辦公室領域脫穎而出所需技能的寶貴見解和資訊。

11  The traditional member luncheons were held quarterly to enable 
members to mingle and network.

 傳統的會員午餐會每季舉行一次，讓會員能夠交流並建立聯繫。
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12  The Honourable Paul Chan Mo-po, GBM, GBS, MH, JP, Financial 
Secretary of the Government of the HKSAR was our guest of honour of 
our 2024 ACCA Community Day.

 香港特別行政區政府財政司司長陳茂波先生 ,大紫荊勳賢 , GBS, MH, JP見證了
ACCA公益關愛日。

13  Seasoned tax experts shared the latest tax updates and their insights 
at ACCA Hong Kong Tax Conference 2024.

 一眾稅務專才為 ACCA香港分會稅務研討會2024擔任講者，講解稅務最新的發
展，分享真知灼見。

14  A visit to the science park was arranged for members to understand 
the newest collective I&T breakthrough.

 我們安排會員參觀科學園區，了解集體創科的最新突破。

15  ACCA Hong Kong supported the CPA Sports Carnival to promote a 
healthy lifestyle by encouraging members doing exercise.

 ACCA香港支持會計界運動嘉年華，透過鼓勵會員運動來推廣健康的生活方式。



INFORMATION OF BENEFICIARY ORGANISATIONS
受惠機構簡介

Project Name: Underprivileged Youth Development Programme - Baroque Project

Project Background
Adolescent students, especially those underprivileged who are struggling with English 
learning, are facing significant learning pressures which can lead to serious academic and 
emotional challenges . However, most of their parents do not have sufficient language 
proficiency and academic backgrounds to support their learning while support resources 
available in the community are also limited. Finally, feelings of helplessness were induced 
among them. Our centre has extensive experience in providing English tutoring for these 
students, and has thorough understandings on their unique developmental needs. We aim to 
enhance their English skills, cultivate their passion for learning, develop their potentials and 
confidence through various kinds of programmes and activities. This project aims to provide 
tailored support to cater the individualized needs of the underprivileged students in the 
community.

Programme Objectives
1) 	 Enhance English Proficiency
	 The main goal of this programme is to improve the English skills of underprivileged youth, 

as English is an important medium for connecting with the world and helps broaden their 
horizons and build confidence. We aim to combine language learning with arts through 
a series of innovative activities and courses to foster their interest in learning English and 
lay a solid foundation.

2) 	 Serve the Community
	 The second goal of this programme is to hope that participants, having benefited from 

the English classes, will learn to be grateful and contribute to other disadvantaged 
communities. This aims to give back to society, enhance their sense of social 
responsibility, and instill a mission to serve the community, while also building confidence 
and a spirit of teamwork.

Project content
1) 	 English Learning Activities

•	 English Tutoring Classes: Small group teaching with weekly specialized English 
tutoring to improve academic performance in English and strengthen foundational 
skills.

•	 English Learning Camp and Drama Training: Activities involving native English 
tutors or students, including interactive classes, group discussions, and drama 
trainings to improve adolescents' English listening and speaking skills.

•	 English Movie Nights: Regular screenings of English films followed by discussion 
sessions to help the youth learn English under a relaxing environment.

2) 	 Community Service
	 Encourage students to embrace the value of giving back to society through community 

service, enhancing their sense of social responsibility and fostering teamwork skills.
•	 Organize Christmas party for the elderly centre
•	 Participating in making or distributing rice dumplings to families in need during the 

Dragon Boat Festival.

Beneficiaries
Underprivileged youth aged 12-18

Project duration
February 2025 to January 2026

計劃名稱：基層青少年培育之巴洛克計劃

計劃背景
現今的青少年學童正面對著沉重的學習壓力，這壓力會
導致他們在學業和情緒上出現困擾。而對於基層青少
年，往往是因為英文科而影響他們整體的成績。常見的
現象是父母的英文水平不高，未能夠作出支援，也因為
缺乏資源去提升英文程度，引致學生們感到無助和容易
放棄。我們中心擁有多年為基層學童提供英文補習的經
驗，明白他們在不同階段所面臨的挑戰和需求。故此，
我們透過資助可以更全面照顧他們的需要、提升英文能
力，藉著多元化的活動和資源，引導他們對學習英文的
興趣，同時可以激發潛能，培養自信心。盼望藉著這計
劃服務我們的社區，針對這群少年人的實際需求提供適
切的支援。

計劃目標
1） 提升英語能力：本計劃的主要目標是提升基層青少
年的英語能力，因為英語是通向世界的重要媒介，
有助於他們開拓視野、建立自信心。我們希望結合
語文與藝術等一系列創新的活動和課程，引導他們
對學習英文的興趣及打下堅實的基礎。

2） 服務社區：本計劃的第二個目標是希望他們因為受
惠於英文班而學會感恩，也為其他弱勢社群出一分
力，回饋社會，增強對社會的責任感和服務社會的
使命感，同時可建立自信和團隊合作精神。

計劃內容
1） 英語學習活動

• 英語輔導班 : 
 每周英文專科補習，增強閱讀及書寫能力。
• 英語學習營暨話劇訓練 : 
 外籍老師或外籍學生交流的活動，協助青少年在輕
鬆愉快的環境中學習英語，增強他們的語言能力和
自信心。

• 英文電影之夜：
 定期觀看英文電影，並參加分享會進行討論，提高
聽力能力，引起對學習英文的興趣。 

2） 社區服務
 鼓勵學生通過社區服務擁抱回饋社會的價值，增強社
會責任感和學習團隊合作精神。
• 安排聖誕節到老人院負責聖誕聯歡會
• 端午節期間參與包糉或派糉與有需要家庭

受惠對象
12-18 歲基層家庭的青少年

計劃推行日期
2025 年 2 月至 2026 年 1 月

Introduction
Established in 2013, EFCC – Lok Yan Learning Centre is a self-financing service centre under 
“Evangelical Free Church of China Social Service”, primarily serving low-income families and 
elderly singles living in Mong Kok and Tai Kok Tsui. Our core mission, centred around the 
“love” of Christ, is to care for these communities by providing a diverse range of services, 
including home visits, free tutoring, after-school activities, and parent-child outdoor events. 
Additionally, we offer support groups for women and various kinds of healthy activities for 
elderly singletons which aim at enhancing their quality of life and social interactions. We 
believe that through love and service, we can bring warmth to the community.

機構簡介

本中心是「中國基督教播道會社會服務」轄下一間非政府資助的

服務中心，成立於 2013 年，主要服務旺角及大角咀的低收入家

庭和獨居長者。我們以基督的「愛」為核心，致力於關懷這些

社群，並提供多元化的服務，包括探訪服務、免費補習班、課餘

活動以及親子戶外活動。此外，我們還為婦女設立支援小組，並

為獨居長者提供各種健康活動，以提升他們的生活質量和社交互

動。我們相信，透過愛與服務，我們能夠為社區帶來溫暖。
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受惠機構簡介

Our vision
“We hope Hong Kong people are happy and healthy all the time”

Our Mission
•	 To provide free Chinese medicine services to low income group or elderly in Hong Kong 

in order to release their burden.
•	 To fill the SERVICE GAP between welfare system and social needs.
•	 To provide clinical practice and training for junior Chinese Medicine Practitioner.

Project Name: Healthy HK - Caring Our Community! Sharing With Love!

Project Objective
To provide respectful and high quality free-of-charge Chinese Medicine services to the 
underprivileged, the low income groups and the needy elders in Hong Kong who suffer with 
different illnesses.

In long run, we aim at facilitating elderly to continue ageing in place for as long as possible 
and maintaining their optimal level of functioning.

Project Content
To provide free-of-charge Concentrated Chinese Medicine Granules (Free Chinese Medicine 
consultations and Acupuncture will be provided by Healthy HK) to low income groups and 
the needy elders in Hong Kong.

We partner with over 60 NGOs in Hong Kong to identify the targeted beneficiaries. All 
targeted beneficiaries referred by NGOs and professional social workers will enjoy free-
of-charge Chinese medical treatment plus 3 days FREE Concentrated Chinese Medicine 
Granules.

We also aim to fill the service gap between the welfare system and the social needs. We 
offer a very stable services. We open 6 days a week to support the underprivileged, the low 
income groups and the needy elders. Our services team includes professional registered 
Chinese Medicine Practitioners, frontline and supporting staff also have social work training 
and Traditional Chinese Medicine background. Therefore, we will provide all-rounded 
services for the targeted beneficiaries from both physical and mental aspects.

Beneficiaries (should be referred by professional social workers)
(1) Needy elders, (2) Low income families (non CSSA), (3) Homeless people

Project duration
April to Sept 2025

我們的願景

希望香港人時刻健康、快樂

我們的理念

「施藥救貧」

• 以贈醫施藥方式為有需要之長者、低收入及惡劣住所人

士提供中醫醫療費用資助，以減輕其生活上的醫療經濟

負擔。

• 填補現有社會福利服務及社會需求之間的不足。

「培育新醫」

• 為剛畢業或年資較輕的註冊中醫提供臨床實習機會，同

時為中醫新生代提供培訓及就業機會。

計劃名稱：快樂港仁「關愛社會 共享健康」計劃

計劃目標

致力協助患病的基層家庭及獨居長者能有尊嚴地接受高

質素的免費中醫門診服務，長遠目標希望協助長者 「居

家安老」。

計劃內容

提供完全免費內服中藥〈由快樂港仁中醫師負責免費中

醫門診治療及專業處方服務〉

快樂港仁建立「醫社合作」模式，提供免費中醫預約門

診治療服務〈包括免費內服中藥〉。現時與「港仁中醫」

合作之社福機構數目已超過 60 間，包括鄰舍輔導會、

香港明愛及惜食堂等，透過專業社工評估轉介合適的服

務對象，確保資源運用到最有需要的基層及長者身上。

快樂港仁安排合資格病人與醫師一對一長期配對，持續

針對性跟進病患，每位病人足夠問診時間，讓中醫師與

病人充分溝通。我們的團隊由註冊中醫師及社工訓練背

景 的支援同事組成，以全面照顧病人情緒與身體健康。

受惠對象

(1) 獨居長者、(2) 低收入基層家庭 (非綜援家庭 )、(3) 無

家者

計劃推行日期

2025年4月 - 9月

Introduction
Healthy Hong Kong is a licensed charity organization in Hong Kong (Inland Revenue 
Ordinance no. 91/13924) and was established in January 2015. We are a small-scale NGO 
that without any subsidies from Hong Kong Government or other funding. The running of 
our organization solely 100% depends on enterprises or personal donations.

機構簡介

「快樂港仁」（Healthy Hong Kong）成立於2015年 1月，

為香港註冊的非政府資助慈善機構，所有收入來源 全由

公眾籌募所得 (慈善稅務登記號：91/13924)。
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Project Name: Grow with Companions program

Project Objective
The activity hopes that university students will lead primary school students to carry out 
activities together, so that primary school students can have a role model to learn from 
both in their studies and in life, give some inspiration and guidance to the participating 
primary school students, and lead them to have a right outlook on life and values.

Project Content
The first activity is mainly for university students and children to cultivate a relationship 
between them, provide homework guidance, and share together, so that they will have 
a better sense of familiarity with each other. The second activity is to explore the cultural 
and artistic journey together, so that primary school students can enjoy artworks together 
under the guidance of university students, and enrich their vision and artistic feelings. 

Beneficiaries
Children from newly arrived families

Project duration
January 2025 to August 2025

計劃名稱：結伴同行成長計劃

計劃目標

計劃通過大學生帶領小學生一起開展活動，讓小學生無

論在學習上還是在生活中，都能有一學習的榜樣，給予

參加活動的小學生一些啟發和指引，帶領他們有正確的

人生觀和價值觀。

計劃內容

計劃籌備二個活動，活動一主要為大學生與小學生之間

可以培養感情，提供功課指導、一起分享，彼此會有更

熟悉感。活動二為一起探尋文化藝術之旅，讓小學生在

大學生的指引下一起欣賞藝術作品，豐富小學生的視野

藝術情感。

受惠對象

新來港家庭兒童

計劃推行日期

2025年 1月至8月

Introduction
The Hong Kong New Arrivals Services Foundation limited is a non-profit-making charitable 
organization registered under Section 88 of the Inland Revenue Ordinance (IRO) and 
is committed to providing a wide range of services to new arrivals, helping them adapt 
to Hong Kong's culture, education system and lifestyle through services such as further 
studies, employment, family and after-school counselling for their children, broaden their 
life circle, and enhance their ability to help themselves and help each other, so as to better 
serve the society and build Hong Kong. At the same time, members are encouraged to 
actively participate in community activities, promote patriotic and Hong Kong social affairs, 
and contribute to maintaining social prosperity and stability and promoting community 
harmony and progress.

機構簡介

「香港新來港人士服務基金」是按稅務條例88條註冊成

立的非牟利慈善機構，致力為新來港人士提供多元化的服

務，透過升學、就業、家庭及學童課餘輔導等服務，協助

新來港人士適應香港文化、教育制度及生活模式，擴寬生

活圈子，增強自助互助能力，從而更好的服務社會、建設

香港。同時，鼓勵會員積極參與社區活動，推動愛國愛港

社會事務，為維護社會繁榮穩定，促進社區和諧進步貢獻

力量。
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ACCA（特許公認會計師公會）香港分會特別鳴謝以下各機構及人士於 ACCA公益關愛日2025所給予之贊助及支持：
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Mr Mark Lam Mr Alex Wong

Mr Kevin Lau Mr Bernard Wu

Mr Arthur Lee Ms Alice Yip

Advertising Sponsoring Organisations 廣告贊助機構

BDO Limited 香港立信德豪會計師事務所有限公司

Gary Cheng CPA Limited 加多利會計師事務所有限公司

Hong Kong Association of Registered Public Interest Entity Auditors Limited (PIEAA) 香港上市公司審核師協會

Hong Kong Community College of The Hong Kong Polytechnic University 香港理工大學香港專上學院

Oriental Technology Limited 東聯科技有限公司

Ravia Global Appraisal Advisory Limited 瑞豐環球評估諮詢有限公司

School of Professional Education and Executive Development of The Hong Kong 
Polytechnic University

香港理工大學專業進修學院

Rickshaw Teams Sponsoring Organisations 人力車大賽隊伍贊助機構
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Deloitte China 德勤中國
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FSE Lifestyle Services Limited 豐盛生活服務有限公司

Hong Kong Business Accountants Association 香港商界會計師協會

Hong Kong Chinese Chefs Association 香港中廚師協會

Kerry Logistics Network Limited 嘉里物流聯網有限公司

KPMG 畢馬威

Moore CPA Limited 大華馬施雲會計師事務所有限公司

PolyU, College of Professional and Continuing Education - BHM Division 香港理工大學專業及持續教育學院 — 工商及款待
業管理學部

PricewaterhouseCoopers Limited 羅兵咸永道有限公司

The Society of Chinese Accountants and Auditors 香港華人會計師公會

The University of Manchester Worldwide Limited 英國曼徹斯特大學東亞中心

東區之友
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ACCA Chairman Tertiary Cup Supporting Institutions ACCA 會長大專盃隊伍參加院校

Hong Kong Metropolitan University 香港都會大學

Lingnan University 嶺南大學

PolyU, College of Professional and Continuing Education - BHM Divison 香港理工大學專業及持續教育學院 — 工商及款待
業管理學部

The Society of Accountancy, The Chinese University of Hong Kong 香港中文大學會計學院院會

Gift Sponsors 禮品贊助商

Hong Kong Institute of Certified Public Accountants 香港會計師公會

Design & Printing Sponsor 設計及印刷贊助商

OMAC Production House Limited 奧碼製作室有限公司

Food Sponsor 食品贊助商

Maxim's Caterers Limited 美心集團

Supporting Artistes 支持演藝嘉賓

Cheung Kwok Keung 張國強

Happy Go Lucky 樂也融融樂隊

Vincy Wong 王詠詩

Supporting Organisations and Bodies 支持機構及團體

Chubb Hong Kong Limited 集寶香港有限公司

Construction Industry Council 建造業議會

Hong Kong St. John Ambulance 香港聖約翰救護機構

Image Factory Company 影像事務所

Kiangsu-Chekiang College 蘇浙公學

R's Bike Maker Shop 單車手作

VTC – Hong Kong Institute of Vocational Education (IVE) 職業訓練局香港專業教育學院
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